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Anteckningar från möte med Mölndalsåns vattenråd på 

Mölndals museum den 31 maj 2024 
 

 

Närvarande:  Bengt Johansson (M), Härryda kommun (ordf.) 

Peter Krahl Rydberg (MP), Bollebygds kommun  

Ilse Postma, Bollebygds kommun 

Sören Rasmussen (SD), Bollebygds kommun 

Emma Nevander, Härryda kommun  

Erik Lagerström (L), Härryda kommun 

Thomas Hammarlund, Härryda kommun 

Ann Rane, Mölndals stad 

My Högfeldt (MP), Mölndals stad 

Maria Granath (C), Göteborgs stad 

Inger Kjellberg, Kretslopp och vatten i Göteborg 

Josefine Evertsson, Miljöförvaltningen i Göteborg 

Johannes Barth (S), Lerums kommun 

Leif-Henrik Andersson, Mölndals Kvarnby 

Torbjörn Löfgren, Mölndalsåns Fiskeråd 

Åke Hell, Mölndalsåns fiskeråd 

Ragnar Lagergren, Kontaktperson Länsstyrelsen Västra Götalands län 

Monica Dahlberg, GÄVVF/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

Innan mötet gjordes studiebesök vid de nybyggda Stensjö dämme och Grevedämmet 

med fiskvägar. Informerade gjorde Daniel Nyqvist, Linn Åström och Martin Blom från 

Mölndals stad.  

1. Mötet öppnas 

Ordförande Bengt Johansson öppnar mötet. 

2. Godkännande av dagordningen 

Synpunkter gällande detaljplaneförslag ”Bostäder vid växthusen i Landvetter” läggs till 

under Övriga frågor. Dagordningen godkänns därmed. 

3. Föregående mötes anteckningar 

Anteckningarna godkändes och läggs till handlingarna. 
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4. Meddelanden 

Monica informerar om att: 

• Vattenmyndigheten för Västerhavets vattendistrikt och Havs- och Vattenmyndigheten 

bjuder in vattenråden till Vattenrådens dag den 30 september på Hotell Radisson Blu 

Scandinavia i Göteborg. Inbjudan är utskickad till vattenrådet.  

Sedan mötet är även länk för program och anmälan utskickad. 

• Vattenrådet har även i år fått bidrag från VGR (50%) för att kunna genomföra en 

vattendragsvandring under Västerhavsveckan. Den genomförs den 11 augusti med 

start kl. 11:00 vid dämmet nedströms Nya Ullevi 

• Återinplantering av atlantstör görs den 18 juni kl 11:00 vid Fästningsholmen i 

Kungälv (för mer info se pkt 11 nedan). 

Ragnar informerade om att: 

• I slutet av maj 2024 uppdaterade regeringen åter tidplanen för NAP. Den nya 

tidplanen innebär att samtliga anläggningar som omfattas av NAP får sin deadline för 

ansökan om miljöprövning framflyttad med 12 månader. För Mölndalsån innebär det 

att det innebär att ansökan om prövning av moderna miljövillkor nu ska vara inne 

senast 1 februari 2026. 

• Kalkningsanslagen för Västra Götaland har för 2024 minskat med 11% jämfört med 

2022. Fram t o m 2026 är den beslutade minskningen totalt 30%. 

5. Åtgärdssamordnare inom Mölndalsåns avrinningsområde – Avtal om 

tjänsteköp mellan kommunerna och Göteborgsregionen (GR) 

Lägesrapport: 

För Bollebygd, Mölndal och Göteborg finns nu färdiga avtal underskrivna av resp 

kommun. 

Härryda planerar att ta upp ärendet i KS den 29 augusti (alt i slutet av september). 

Lerums representant vet inte när beslut kommer att tas av Lerums kommun. 

My lyfte att ett mail skickats från KSO i Härryda till de politiska representanterna i 

vattenrådet. Viktigt bemöta mailet och då lyfta vattenrådets roll och det man tycker är 

positivt med vattenrådet som forum. 

Politikerna ansvarar för att återrapportera i sina respektive kommuner.  

Josefin meddelade att det i Göteborg finns en tydlig anvisning för representanterna som 

sitter i vattenråd, både för politiker och tjänstepersoner. 

Denna skickades ut till vattenrådet efter mötet.  

I Mölndal togs ett PM fram 2022 där roller och mandat för representanterna beskrivs. 

Beslut i KS. Om någon av de andra kommunerna vill se detta (motsvarande Göteborgs) 

så kan de återkomma till Ann Rane. 

Bengt åter sig att prata med KSO och sedan återkoppla till vattenrådets politiska 

representanter. 

6. Remiss Lokala åtgärdsprogram för Göteborg (Mölndalsåns ARO) 
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Svar ska lämnas från vattenrådet till Miljöförvaltningen i Göteborg senast den 14 juni. 

Ärendet hanteras genom att synpunkter skickas till Monica senast den 5 juni så att ett 

förslag hinner granskas och ev justeras innan det skickas in. 

7. Vattenskyddsområde för Nedsjöarna 

Förslaget till vattenskyddsområde för Nedsjöarna antas av Länsstyrelsen den 23 juni 

2024. 

8. Regional dricksvattenutredning inom Göteborgsregionen 

En dricksvattenutredning har tagits fram där Härryda, Mölndal och Göteborg ingår och 

som föreslår hur inköp av vatten mellan kommunerna bör regleras. Köp från Göteborg 

görs helst under våren då det oftast finns gott om vatten i Göta älv. 

Göteborg vill gärna att Härryda sparar vatten i Nedsjöarna som reserv vid ev torka 

sommartid.  

9. Rapportering från vattenrådets pågående projekt, vad har hänt sedan sist? 

o Politikerutbildning (Michael, Emma, Torbjörn & Niklas) 

Härryda skulle behöva besök igen och bl a tydliggöra skillnad i uppdrag mellan 

vattenråd och vattenvårdsförbund. Har ny Framtidsnämnd som skulle behöva få 

informationen. Bra om tid bokas in med Michael hösten 2024 alt början av 2025. 

Bollebygd skulle behöva informera politikerna, Peter har i uppdrag att boka in det 

men vill gärna ha med Lygnerns vattenråd samtidigt. 

För Lerum kan det gå att komplettera dragningen att även innefatta Säveån. 

Michael kan göra komplettering som bekostas av Säveåns vattenråd.  

Göteborg planerar för en dragning i Miljö- och klimatnämnden, men skulle gärna 

vilja få tillgång till Michaels presentation så de kan utgå från den. 

Kommunernas politiska representanter i vattenrådet får i uppdrag att boka in 

tider i sina resp kommuner. 

Presentationen spelas in av Michael och publiceras på t ex YouTube dit 

vattenrådet kan länka på sin hemsida. 

o Våtmarker 

Stort tack till Lilian och Stig som var värdar för Skogskvällen som hölls hos dem på 

Sammels Lantgård den 22 april. Inbjudna var bl a Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen, 

skogsägare och vattenråd. 

Michael och Emma har tagit fram förslag på några våtmarker som kan vara 

lämpliga att börja med. Något för en åtgärdssamordnare att arbeta vidare med.  

Frågan lyfts igen efter Skogskvällen (se nedan).  

Michaels presentation bifogas protokollet. 

o Skyltprojekt (Michael Nilsson (SNF), Ulrika Ljungman/Emma Nevander (Härryda), 

Michael Slätt (Mölndals), Josefine Evertsson (Göteborg) Axel Lindqvist (Lerum), 

Matilda Lindström, Bollebygd) & Monica Dahlberg (GR)).  

Michael var inte med på mötet så ingen rapport om hur det går i projektet. 
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o Biotopförbättrande åtgärder Risbohult 

Önskemål från vattenrådets sida att komma framåt med detta och inte behöva 

vänta på ev åtgärdssamordnare. 

Monica kontaktar Sportfiskarna för att höra om deras intresse att delta och också 

starta upp en projektgrupp bestående även av Västkuststiftelsen, FVO, SNF, Lst 

(Ragnar) och Härryda kommun (Emma). 

o Besöka vandringshinder 

 Besök vid Mölnlycke fabriker den 27 september. 

 Besök vid Forsåker våren 2025 

10. Övriga planerade aktiviteter/projekt för vattenrådet inkl. idébank för 

framtiden. 

o Reduktionsfiske av signalkräftor vis Risbohult 

Redan genomfört. 

o Titta på nya fiskvägen vid Hindås när den är klar – tidplan? 

Ingår i NAP:en 2026.  

o Finns fler förslag? 

Titta på vilka mindre dämmen som skulle kunna åtgärdas med fiskvägar. 

Vattenrådet har önskemål om att en lista tas fram av Mölndals kvarnby där man 

listar de mindre dämmen som finns, anger om de är möjliga att åtgärda och 

prioriterar dem. 

11. Bordet runt – Information och reflektion från vattenrådets representanter om 

vad som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör 

Mölndalsåns ARO (Stående punkt) 

Mölndals stad (info lämnades via mail efter mötet) 

Ann informerar om att: 

• Arbetena vid Stensjö dämme och omlöp: Finplanering av marken inom området är 

klar. Intrimning och flödeskontroller för styrning och reglering pågår fortfarande. När 

detta är klart skickas förslag till kontrollprogram enligt miljödom in till länsstyrelsen. 

Därefter tas miljödom i bruk. 

• Arbetet med omlöpet vid Grevedämmet: Vattnet går i omlöpet sedan en tid och 

området öppnas för allmänheten denna vecka. Mer information gavs på studiebesöket 

vid mötet. 

• Förorenade områden: Information om undersökningar och planer framåt för området 

vid Grevedämmet och industrier i närhet av Mölndalsån i övre delen av Mölndal gavs 

vid studiebesöket. Ev frågor kan ställas till Linn Åström på bygg och miljöförvaltningen. 

• Forsåker: Ån rinner sedan den 2 maj i bypassrören (och det fungerar bra). Vi kommer 

inom kort bygga testanläggningen för ålyngelledare. Nästa etapp (HD4, 

betongrännan) byggstartar preliminärt under september. Ny ansökan för MD2 

(vattenkraft) lämnas in före sommaren. 
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• Finansiering: Ärende om möjlig ökad finansiering upp till 30 000 kr för vattenrådets 

samverkansarbete beslutades i tekniska nämnden den 27 maj.  

• Järnvägen: Enligt media har landshövdingen fått ett uppdrag att medla angående 

järnvägen Göteborg-Borås. Detta ska vara klart den 30 augusti. 

• Våtmarkspark: Det pågår dialog och arbete för en våtmarkspark i Kållereds köpstad. 

• Återvätningsmarker: Arbete har inletts för att titta på lämpliga ytor för återvätning. 

Bland annat utifrån underlag från Skogsstyrelsen efter mötet i april. Det berör i 

nuläget inte Mölndalsåns avrinningsområde i Mölndal. 

Information från Sportfiskarna: 

• Under sommaren 2024 kommer atlantstören åter till svenska vatten. Det är första 

gången på över hundra år som vi aktivt återför en utrotad art till Sveriges fauna. Det 

här historiska initiativet utgör ett av Sveriges mest betydelsefulla naturvårdsprojekt i 

modern tid. 

Den storvuxna atlantstören förekom i landets större vattendrag fram till början av 

nittonhundratalet, då den dog ut, främst på grund av överfiske.  

Denna ikoniska fisk som kan bli över 100 år gammal och väga mer än 600 kilo är 

alltså ursprunglig och bör därmed få återkomma i svenska vatten. Efter idogt arbete 

har en passionerad arbetsgrupp nu alla tillstånd klara och atlantstör från tyska 

odlingar finns på plats för en första utsättning. Detta är en unik händelse för Sveriges 

fauna och en viktig naturvårdssignal med hopp och tillförsikt. 

Datumet blir den 18 juni kl 11. Evenemanget i övrigt sker utomhus med 

framträdanden samt tal av landshövding Sten Tolgfors. Fiskarna som skall sättas ut 

är ungefär en halvmeter långa och väger under kilot. 

Ceremonin med utsättningen beräknas ta under en timme. Mediaintresset för detta 

initiativ är mycket stort och tilldrar sig uppmärksamhet från både tidningar, radio och 

TV. 

Platsen för utsättning är vald med omsorg: Vid foten av Bohus fästning, flyter Göta 

älv i en lugn ström där störarna förväntas anpassa sig utmärkt i sitt naturliga habitat. 

Det finns även historiska uppgifter om att vår dåvarande kung Erik av Pommern vid 

ett besök i Kungälv år 1432 fick en atlantstör som gåva. 

12. Hemsidan www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad (Stående punkt) 

Monica uppmanar att komma in med synpunkter och förslag till ny information att lägga 

upp på hemsidan, går bra att göra även mellan mötena om man kommer på något. 

13. Övriga frågor 

• Detaljplan ”Bostäder vid växthusen i Landvetter”  

Länk till planen på Härrydas hemsida skickas ut till vattenrådet. 

Synpunkter ska lämnas till Härryda senast den 19 juni. 

Inspel till vattenrådets yttrande till Monica senast 14 juni. 

• Efterfrågades info om kalkningen inom Mölndalsåns ARO 2024 vid nästa möte. 

Monica frågar sin kollega Eddie Nyberg på GR, som samordnar kalkningen inom 

regionen, om han kan komma då. 

 

file://///grfs01.gr.to/avd/Miljösam/10_Vattenråd/Vattenråd%20Mölndalsån/Ant%20Mölndalsåns%20VR/www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad


MÖLNDALSÅNS VATTENRÅD 

6 

14. Nästa möte 

Kommande möten: 

• Fredagen den 27 september kl. 9-12 i Mölnlycke 

• Fredagen den 29 november kl. 9-12 

 

/Monica Dahlberg, sekr. 


